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                          Protokół z VII Sesji 
       Rady Miasta Torunia 
       z 5 marca 2015 roku 

 
VII sesja Rady Miasta Torunia odbyła się 5 marca 2014 roku w sali nr 33 im. Mikołaja 
Kopernika Urz ędu Miasta Torunia. 
 
I. Otwarcie sesji.  

p. M. Czyżniewski – otworzył VII sesję Rady Miasta Torunia. Powitał radnych i przybyłych 
gości. 

II. Przyj ęcie protokołu z VI sesji: protokół przyjęto bez uwag. 
 
III. Informacje Przewodniczącego Rady.  
 
p. M. Czyżniewski – poinformował, że: 

1. Na Państwa biurkach leżą pakiety dokumentów przekazane przez Urząd Statystyczny a 
opracowane przez Wojewódzki Ośrodek Badań Regionalnych. Za przekazane materiały 
dziękuję, zawierają one informacje z wielu obszarów i z pewnością będą nam pomocne w 
pracy samorządowej. 

2. Otrzymali Państwo drogą elektroniczną druk oświadczenia majątkowego. Zgodnie z 
ustawą o samorządzie gminnym radny składa oświadczenie majątkowe wraz z kopią PIT -
u do końca kwietnia, wykazując stan na koniec grudnia minionego roku.  

3. Obecnie odbywają się spotkania – konsultacje Prezydenta Miasta z mieszkańcami. 
Wszyscy radni otrzymali harmonogram spotkań, zachęcam Państwa do udziału w nich w 
swoich dzielnicach. 

4. Otrzymali Państwo także drogą elektroniczną sprawozdanie za rok 2014 z wysokości 
wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i 
placówkach oświatowych prowadzonych przez miasto. 

IV. Informacje Prezydenta Miasta:  

p. Z. Fiderewicz – zgodnie z § 27 ust. 5 statutu Gminy Miasta Toruń przedstawił informacje 
dotyczące zdarzeń ważnych dla miasta, które miały miejsce od ostatniego posiedzenia rady 
miasta: 

ŚWIĘTA, UROCZYSTOŚCI 

1 lutego br. uczciliśmy 70. rocznicę zakończenia okupacji niemieckiej Torunia. 
Główne uroczystości odbyły się pod pomnikiem "Ku czci poległych i pomordowanych przez 
hitlerowskiego najeźdźcę w latach 1939-1945" w alei Jana Pawła II. 
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2 lutego br. obchodziliśmy 90-lecie Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych  
w Toruniu. Na zorganizowanym z tej okazji spotkaniu władze miasta uhonorowały jubilata 
okolicznościowym upominkiem. 

6 lutego br. odbyły się uroczystości upamiętniaj ące 75. rocznicę pierwszej deportacji 
Polaków na Sybir. Obchody zainaugurowała uroczysta msza św. w kościele Wniebowzięcia 
Najświętszej Marii Panny, odprawiona w intencji Zesłańców Sybiru, po nabożeństwie 
złożono kwiaty pod pamiątkową tablicą w krużgankach kościoła. 

7 lutego br., podczas Balu Sportowca, p. Wojciech Sobieszak prezes firmy Toruń-Pacific 
otrzymał wyróżnienie Prezydenta Miasta Torunia - medal „Thorunium”, przyznawane 
w uznaniu zasług dla miasta. Podczas balu rozstrzygnięty został również XIII Plebiscyt na 
najpopularniejszego Sportowca Torunia 2014 r. 
 
11 lutego br. obchodziliśmy Światowy Dzień Chorego, ustanowiony przez św. Jana 
Pawła II w celu zwrócenia uwagi na potrzeby osób chorych, podniesienie wrażliwości  
i świadomości społeczeństwa oraz instytucji. Z tej okazji Prezydent Miasta Torunia 
skierował życzenia do wszystkich chorych mieszkańców Torunia, a przedstawiciele władz 
miasta odwiedzili chorych w Zakładzie Pielęgnacyjno-Opiekuńczym przy ul. Ligi Polskiej 
Toruniu. 

W dniach 19-20 lutego br. obchodziliśmy Święto Uniwersytetu Mikołaja Kopernika  
oraz jubileusz 70 - lecia UMK. Obchody rozpoczęły się 19 lutego br. złożenie kwiatów pod 
pomnikiem M. Kopernika na Rynku Staromiejskim, a następnie odbyła się uroczystą sesja w 
Auli UMK (wr ęczenie tytułu doktora honoris causa, Honorowych Profesorów UMK, 
Ambasadorów UMK, medali i wyróżnień). 19 lutego br. z okazji Święta Uczelni odbyło się 
spotkanie okolicznościowe w Dworze Artusa. 20 lutego br. obchody jubileuszu uświetnił 
koncert uniwersytecki w Auli UMK. 

23 lutego br. uczciliśmy 70. rocznicę śmierci bł. ks. St. W. Frelichowskiego. 
Z tej okazji odbyły się: uroczyste wspomnienie Księdza na spotkaniu okolicznościowym  
w Dworze Artusa oraz uroczysta msza św. w kościele pw. NMP pod przewodnictwem  
i z homilią Prymasa Polski abp. metropolity Henryka Muszyńskiego. 

1 marca br. obchodziliśmy Narodowy Dzień Pamięci Żołnierzy Wykl ętych 
Uroczystości rozpoczęła Msza św. w kościele pw. NMP, następnie złożenie kwiatów  
i uroczystość patriotyczna pod pomnikiem Żołnierzy Wyklętych. 

WYDARZENIA  
 
Wydarzenia sportowe: 

- 25 stycznia br. na Tor-Torze - XII Mistrzostwa Torunia w Speedway’u na Lodzie, 

- 31 stycznia br. na hali widowiskowo-sportowej - gala boksu zawodowego Wojak Boxing 
Night (głównym wydarzeniem była walka eliminacyjna do tytułu mistrza świata WBO wagi 
junior ciężkiej pomiędzy Krzysztofem Głowackim i Nurim Seferim), 

- 1 lutego br. w hali widowiskowo-sportowej - I Turniej Kujawsko-Pomorskiej Ligi Karate 
Tradycyjnego (w zawodach wystartowało łącznie 261 zawodników z 9 klubów  
z naszego województwa),  
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- 3 lutego br. na hali widowiskowo-sportowej - I Halowy Europejski Mityng Lekkoatletyczny 
Copernicus Cup (zmagania sportowców śledziło ponad 4 tys. widzów), 

- 6-8 lutego br. na Tor-Torze - Euro Ice Hockey Challenge (reprezentacje Polski, Węgier, 
Ukrainy i Rumunii), 

- 5-10 lutego br. na hali widowiskowo-sportowej - turnieju sportowy szkół podstawowych 
klas I-V „Jestem Sprawny, Sprawny Miś 2015” (18 reprezentacji szkolnych, ponad 800 
uczestników), 

- 13-15 lutego br. na hali widowiskowo-sportowej - Halowe Mistrzostwa Polski Juniorek i 
Juniorów Młodszych w Lekkiej Atletyce, 

- 21-22 lutego br. na hali widowiskowo-sportowej - 59. Halowe Mistrzostwa Polski Seniorów 
w Lekkiej Atletyce, 

- 28 lutego br. na hali widowiskowo-sportowej - 24. Halowe Mistrzostwa Polski Weteranów 
Lekkiej Atletyki. 

Wydarzenia kulturalne:  

- 30-31 stycznia br. w „Od Nowie” - jubileuszowy 25. Afryka Reggae Festiwal, 
- cykl imprez z okazji ferii zimowych: „Białe Wakacje w Muzeum (Muzeum Okręgowe), 
„Ferie na Zamku” (Centrum Kultury Zamek Krzyżacki), warsztaty w Centrum 
Nowoczesności „Młyn Wiedzy”, zajęcia dla dzieci w Domu Muz, 
- 6 lutego br. w Dworze Artusa - koncert TOS z amerykańską muzyką hitów filmowych, 
- 20 lutego br. - promocja książki „O przyjaźni” II dysputy Nawarryjskie w Toruniu  
  (z udziałem Ambasadora Hiszpanii oraz Konsula Honorowego RP w Pampelunie), 
- 25-28 lutego br. w „Od Nowie” - Jazz Od Nowa Festival, 

Inne wydarzenia: 

2-3 marca br. Toruń był gospodarzem XXII edycji Forum Gospodarczego pod nową nazwą 
„Welconomy Forum in Toruń”. Organizatorem wydarzenia było Stowarzyszenie „Integracja  
i Współpraca”. 

NAGRODY, WYRÓŻNIENIA  

Toruń został wyróżniony w rankingu "Gmina na 5".  Ranking dotyczy jakości obsługi 
potencjalnych inwestorów. Raport z badania jakości obsługi potencjalnych inwestorów 
przez urzędy gmin, już po raz szósty, przygotowało Studenckie Koło Naukowe 
Przedsiębiorczości i Analiz Regionalnych działające przy Instytucie Przedsiębiorstwa Szkoły 
Głównej Handlowej. W badaniu, prowadzonym na przełomie roku 2014 i 2015 r., Toruń zajął 
2. miejsce, wyprzedzając Krosno, Katowice, Ostrowiec Świętokrzyski, Tarnów, Bydgoszcz, 
Mińsk Mazowiecki, Grodzisk Mazowiecki i Płońsk. Pierwsze miejsce zajęła gmina 
Oświęcim. 

Miejska Przychodnia Specjalistyczna w Toruniu otrzymała „Laur Nowoczesności’’.  
Wyróżnienie przyznane zostało w I edycji Ogólnopolskiego Konkursu i Programu 
Certyfikacji Podmiotów Branży Medycznej „Wysoka Jakość w Ochronie Zdrowia”, którego 
organizatorem jest Instytut Zarządzania i Rozwoju Jakości z siedzibą w Katowicach. 
Wyróżnienie przyznano placówce na okres od stycznia 2015 roku do stycznia 2016 roku. 
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Miejskie Przedsiębiorstwo Oczyszczania Sp. z o.o. w Toruniu otrzymało tytuł Gazeli 
Biznesu. Wyróżnienie przyznawane jest najdynamiczniej rozwijającym się firmom.  
(najistotniejsze kryteria rankingu to stały wzrost przychodów ze sprzedaży oraz 
wypracowanie zysków). Na regionalnej Gali Biznesu, zorganizowanej w Toruniu 12 lutego 
br., nagrodę odebrał prezes zarządu MPO Piotr Rozwadowski. 
 
p. Z. Fiderewicz – poinformował o wydarzeniach, które odbędą się do sesji 26 marca 2015 r. 

1. Jutro, w piątek 6 marca o godzinie 18.00 w Dworze Artusa odbędzie się uroczystość 
wręczenia Złotych i Srebrnych Karet oraz Aniołów  dziennika „Nowości” za 2014 rok. 

 
2. W niedzielę, 8 marca o godzinie 11:00 w kościele parafialnym  pw. Podwyższenia Krzyża 
Św. w Górsku zostanie odprawiona msza św. w intencji żużlowców KS Toruń, Polonii 
Bydgoszcz i GKM Grudziądz. 

 
3. Także w niedzielę, 8 marca o godzinie 12.15 na Rynku Staromiejskim odbędzie się 

uroczysty apel kończący XXXII Ogólnopolski Rajd Kopernikański. Organizatorem rajdu 
jest Komenda Hufca Związku Harcerstwa Polskiego Toruń. 

 
4. Trwa cykl dorocznych spotkań Prezydenta z mieszkańcami poszczególnych dzielnic 

miasta. Najbliższe, z mieszkańcami osiedla Skarpa odbędzie się we wtorek 10 marca w 
Zespole Szkół nr 5 przy ul. kard. S. Wyszyńskiego. Początek wszystkich spotkań o 
godzinie 18.00. 

 
5. W środę, 11 marca o godzinie 12.00 w Międzynarodowym Centrum Spotkań Młodzieży 

przy ul. Łokietka rozpocznie się dwudniowa konferencja „Interakcja-Integracja”, która 
jest corocznym spotkaniem członków Porozumienia „Społeczeństwo i Nauka”. 
Organizatorem konferencji jest Centrum Nowoczesności „Młyn Wiedzy”. 

 
6. W dniach od 10 do 13 marca Toruń zaprezentuje swoją ofertę na Międzynarodowych 

Targach Nieruchomości w Cannes w ramach projektu „Promocja gospodarki 
województwa kujawsko-pomorskiego poprzez zagraniczne misje gospodarcze oraz udział 
jako wystawca na targach poza granicami kraju o charakterze międzynarodowym” 
(wspólnie z Bydgoszczą, Włocławkiem, Grudziądzem, Brodnicą oraz samorządem 
województwa kujawsko-pomorskiego). 

 
7. W sobotę i niedzielę, 14 i 16 marca spółka miejska Targi Toruńskie zaprasza do Centrum 

Targowego „Park” na Targi Turystyczne „Wypoczynek”. Podczas targów odbędzie się 
Toruński Festiwal Smaków, którego opiekunem jest znawca kuchni staropolskiej – 
profesor Jarosław Dumanowski. Uroczystość otwarcia Targów będzie miała miejsce w 
sobotę, 14 marca o godzinie 10.30. 

 
8. W dniach od 14 do 21 marca w Akademickim Centrum Kultury i Sztuki „Od Nowa” 

odbędzie się 23. edycja Alternatywnych Spotkań Teatralnych „Klamra 2015”. 
 
9. W niedzielą, 15 marca o godzinie 17.00 w Teatrze Baj Pomorski odbędzie się IV koncert 

charytatywny na rzecz dzieci z Oratorium im. bł. ks. Bronisława Markiewicza. 
 
10. W czwartek, 19 marca: 
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- o godzinie 15.00 w Ratuszu Staromiejskim wręczone zostaną parom małżeńskim medale 
Prezydenta Rzeczypospolitej za długoletnie pożycie małżeńskie, 

 
- o godzinie 17.00 w VII Liceum Ogólnokształcącym przy ul. Batorego 39B zaplanowano 

otwarte spotkanie konsultacyjne dotyczące połączenia ul. Świętopełka z Trasą Średnicową 
Północną, 

 
- o godzinie 18.00 w siedzibie Katolickiego Stowarzyszenia „Civitas Christiana” przy ul. 

Podmurnej 12 odbędzie się uroczyste spotkanie z okazji 50-lecia rejestracji Oddziału 
Toruńskiego tego Stowarzyszenia. 

 
11. W sobotę, 21 marca o godzinie 10.30 w Centrum Targowym „Park” przy ul. Szosa 

Bydgoska rozpoczną się Targi Budownictwa i Targi Mieszkaniowe „Od działki po dom” 
oraz Kujawsko-Pomorskie Targi Inwestycyjne „Invest-Tor”. Wręczenie nagród 
zaplanowano o godzinie 18.00 w Hotelu „Filmar”. 

 
12. W dniach od 22 do 28 marca w Hali Widowiskowo-Sportowej przy ul. Bema odbędą się 

Halowe Mistrzostwa Europy Weteranów. Ceremonia rozpoczęcia zawodów będzie miała 
miejsce w niedzielę, 22 marca o godzinie 18.00 w hali sportowo-widowiskowej, 
natomiast zawody rozpoczną się w poniedziałek, 23 marca. 

 
13. W środę, 25 marca o godzinie 18.00 w bazylice katedralnej pw. śś. Janów, pod 

przewodnictwem ks. biskupa Andrzeja Suskiego zostanie odprawiona msza św. w intencji 
Diecezji Toruńskiej, w związku z 23. rocznicą jej utworzenia. 

 
V. Przyjęcie porządku obrad. 

p. M. Czyżniewski – zaproponował wprowadzenie po punkcie VII druków nr 54 i 62 oraz po 
punkcie XVII druków nr 39, 40, 74 i 73. 

GŁOSOWANIE:  

Zmiana porządku obrad. Wynik głosowania: 22 – 0 – 0. Zmiana została dokonana. 

VI. Przedstawienie sprawozdań z działalności za 2014 rok Komendanta Miejskiego 
Państwowej Straży Pożarnej w Toruniu.  
 
p. K. Stafiej – przedstawił sprawozdanie z prezentacją multimedialną. 
 
Pytania: 
 
p. M. Cichowicz – zapytał, w jakim stanie jest mienie komunalne zarządzane przez ZGM w 
zakresie bezpieczeństwa pożarowego ?  
 
p. K. Stafiej – odpowiedział, że stan jest diagnozowany podczas kontroli. Nie wszystko da 
się wykryć, bo ktoś może używać gazu bez pozwolenia i nie wpuszczać kontroli. Instalacje 
ogólne przechodzą kontrole co roku lub co 5 lat.  
 
p. D. Zając – zapytała, czy w straży pożarnej istnieje sekcja edukacyjna, która prowadzi 
pogadanki na temat zagrożeń wśród dzieci ?  
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p. K. Stafiej – odpowiedział, że nie. Są dziesiątki wycieczek dzieci i przy tej okazji są 
wszystkie informacje przekazywane dla młodych ludzi.  
 
p. W. Klabun – zapytał o firmę Nuclear i jaką działalnością ona zajmuje się ?  
 
p. K. Stafiej – odpowiedział, że ta firma ściśle współpracuje z Geofizyką i ma te same 
materiały wybuchowe jak np. trotyl itp.  
 
p. M. Olszta – Bloch – zapytała, czy struktura zatrudnienia jest adekwatna do potrzeb ?  
 
p. K. Stafiej – odpowiedział, że trudno powiedzieć, czy to jest wystarczające. Koszty 
osobowe są najdroższym czynnikiem i trzeba radzić sobie tym, co się ma. 
 
p. M. Jakubaszek – zapytał, jak wygląda sytuacja sprzętowa ?  
 
p. K. Stafiej – odpowiedział, że docenia dobrą współpracę z miastem. Sprzęt jest bardzo 
dobry, jeden z najlepszych w kraju. Problem jest związany z przeskokiem technologicznym. 
Straż dysponuje ciągle tymi samymi pieniędzmi na utrzymanie sprzętu sprzed dziesiątków lat 
i nie jest to waloryzowane. Co roku są problemy z budżetem na naprawę, konserwację i 
legalizację sprzętu. Kiedyś było tak, że w przypadku awarii samochodu jechał on na kanał i 
strażacy sami go robili. Przykładem może być drabina, na którą miasto dołożyło 50% kwoty 
zakupu. Ostatnio ona uległa awarii i musiała być naprawiona w Niemczech. Koszt naprawy to 
170 tys. zł, przy ogólnym budżecie na naprawy 200 tys. zł.  
 
p. L. Szuba – zapytał, jakiego konkretnie brakuje sprzętu ?  
 
p. K. Stafiej – odpowiedział, że sprzęt jest na bieżąco wymieniany. Gdyby nagle trzeba było 
kupić 2-3 samochody, to nikt w centrali by nie dał pieniędzy. Co roku jest wymieniany 
pojazd, który ma 10-15 lat. Pojazdy straży muszą być zawsze sprawne, więc są 
systematycznie wymieniane. 
 
Przedstawienie sprawozdań z działalności za 2014 rok Komendanta Miejskiego Policji w 
Toruniu.  
 
p. A. Stramek – przedstawił sprawozdanie z prezentacją multimedialną. 
 
Pytania: 
 
p. M. Cichowicz – zapytał, czy jest jakaś mapa przestępczości w Toruniu ? Czy są miejsca, 
które są w jakiś szczególny sposób zagrożone przestępczością połączoną z agresją, zaborem 
mienia i rozbojami ?  
Czy policja realizuje jakąś specjalną koncepcję ochrony obszaru staromiejskiego, który jest 
wrażliwy dla mieszkańców i turystów ?  
 
p. A. Stramek – odpowiedział, że podstawą skutecznego działania jest analiza. Jest ona 
opracowana w skali rocznej. Struktura komendy jest taka, że niezależnie od szczebla 
miejskiego są podległe komisariaty, które mają przydzielone określone rejony. Codziennie 
rano są spotkania, na których omawiane są zdarzenia z poprzedniej doby, jak one kształtują 
się, i w jakich miejscach i sposób układać służbę. 
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Policja stara się zapewnić bezpieczeństwo na całym obszarze działania. Każda dzielnica jest 
jednakowo ważna. Starówka jest wizytówką i specjalnym miejscem. Od maja trzeba doliczyć 
dodatkowo 1.5 mln osób. Wówczas są dodatkowe patrole.  
 
p. K. Wojtasik  – zapytał, ile wakatów dotyczy osób cywilnych i mundurowych ?  
Ile jest patroli policyjnych lub mieszanych na terenie Bydgoskiego Przedmieścia i Osiedla 
Młodych? Na jakich osiedlach występuje najwięcej pobić i bójek ?  
 
p. A. Stramek – odpowiedział, że wakaty są w służbach mundurowych. To nie jest brak 
chętnych do pracy w policji. Jest obecnie 30 wakatów. W poprzednich sprawozdaniach było 
50 wakatów. Ze służby było wyłączonych 80-90 osób. W tej chwili 60 wyłączonych jest ze 
służby, ale nadal to jest dokuczliwe. Wśród pracowników cywilnych nie ma wakatów. 
Służby są wyznaczane proporcjonalnie do posiadanych sił i środków oraz zagrożenia. 
Przyznał, że nie potrafi odpowiedzieć precyzyjnie na to pytanie. Odpowiedź może być 
udzielona pisemnie lub na spotkaniu w komendzie. Zaprosił radnych na spotkanie w celu 
bliższego omówienia zagadnień związanych z policją. 
Nie ma rejonów, które wskazywałyby, że w konkretnym miejscu koncentrują się bójki i 
pobicia. Monitoring miejski powoduje, że nie ma bójek na starówce, ale tam koncentruje się 
życie nocne młodych. Policja współpracuje z lokalami i ochroną, żeby nie wypychać osób na 
zewnątrz, żeby współpracować z policją.  
 
p. W. Klabun – zapytał o komisariat na Podgórzu. Czy ilość wakatów w tamtym 
komisariacie nie zagraża sprawnemu funkcjonowania na tamtym obszarze ?  
 
p. A. Stramek – odpowiedział, że 30 wakatów musi zostać podzielone sprawiedliwie między 
komisariatami. Na Podgórzu są 2 wakaty, więc trzeba je dzielić proporcjonalnie między 
komisariatami. 
 
p. I. Michałek – zapytała, jak układa się współpraca policji ze szkołami ? Czy jest program 
dla szkół w zakresie zapobiegania używkom ?  
 
p. A. Stramek – odpowiedział, że są programy. Współpraca ze szkołami układa się bardzo 
dobrze. Policjanci są zapraszani do szkół. Jeśli pojawiają się dilerzy wokół szkół, to policja 
pojawia się. Jest system działań ukierunkowany na profilaktykę i zwalczanie zagrożeń. 
 
p. I. Michałek – pytanie poza mikrofonem. 
 
p. A. Stramek – odpowiedział, że budynki nie zapewniają bezpieczeństwa. Zapewniają to 
ludzie i współpraca z patrolami.  
 
p. I. Michałek – zapytała, w jaki sposób policja będzie uzupełniała brak fotoradaru straży 
miejskiej ?  
 
p. A. Stramek – odpowiedział, że do służby w ruchu drogowym w br. wstąpi dodatkowo 18 
osób, które będą wchodziły w miejsca wymagające stacjonarnej kontroli. 
 
p. L. Szuba – zapytał, czy policja wie, w jakich szkołach jest nasilenie narkotyków i jakie są 
podejmowane kroki ? 
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p. A. Stramek – odpowiedział, że działanie jest podejmowane w oparciu o zebrane 
informacje. Jest rozpoznanie i współpraca z pedagogami. W przypadku pojawienia się 
dilerów kierowane są patrole policji. Prowadzone są pogadanki i spotkania z policją. Na razie 
te działania są wystarczające. 
 
p. M. Olszta – Bloch – zapytała, czy policja analizuje, w jakich miejscach na terenia miasta 
koncentrują się drobne przestępstwa drogowe ?  
 
p. A. Stramek – odpowiedział, że wykroczenia nie rosną. Ilość ujawnionych wykroczeń 
wynika z aktywności policji. Prowadzona jest analiza niebezpiecznych miejsc, tj. szkoły, 
skrzyżowania, jest współpraca z zarządami dróg i urzędem miasta. Policja zwraca uwagę na 
znaki drogowe, które są pogięte albo kradzione.  
 
p. K. Wojtasik  – zapytał o kwestię monitoringu i jakość obrazu z niego. Ile zmieniono i 
unowocześniono kamer ?  
 
p. A. Stramek – odpowiedział, że wspólnie z miastem jest praca nad jakością monitoringu. 
Kamery są wymieniane na cyfrowe. W tej chwili będzie ok. 160 nowych kamer. Miasto 
inwestuje spore pieniądze. To są kolejne ze względu bezpieczeństwa, nawet jeśli to ogranicza 
naszą prywatność. 
 
p. J. Scheuring – Wielgus – zapytała, czy jest jakieś zestawienie dotyczące zgłaszania 
przypadków mobbingu w pracy ?  
 
p. A. Stramek – odpowiedział, że tak. Prowadzone jest postępowanie. To jest trudne 
przestępstwo. Firma musi być skutecznie zarządzana z poszanowaniem praw pracowniczych, 
ale też są różne osoby, które zatracają się poprzez chęć osiągania wyników i zysków. Policja 
wspólnie z prokuraturą działa w tych sprawach. Na toruńskim rynku nie ma dużo takich 
spraw. 
 
p. J. Scheuring – Wielgus – ad vocem. Czy znana jest liczba takich zgłoszeń. Czy takie 
zgłoszenia były z UMT i podległych jednostek ?  
 
p. A. Stramek – odpowiedział, że może podać to pisemnie.  
 
p. M. Jakubaszek – zapytał, czy wyniku zmiany przepisów odnośnie wynagrodzenia 
policjantów w czasie choroby zmieniła się liczba osób chorujących w toruńskiej policji ? 
 
p. A. Stramek – odpowiedział, że taki problem, istniał bardziej w sferze medialnej. 
Zwolnienia lekarskie są konsekwencją służby i urazów. Druga część to zwolnienia lekarskie 
pań. W przypadku Torunia nie była nadużywana ta sytuacja. Widać troskę o zdrowie  
policjantów. W Toruniu nie ma problemu związanego ze zwolnieniami lekarskimi. 
 
Przedstawienie sprawozdań z działalności za 2014 rok Straży Miejskiej w Toruniu.  
 
p. M. Bartulewicz – przedstawił sprawozdanie z prezentacją multimedialną. 
 
Pytania: 
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p. K. Wojtasik  – zapytał, ile jest patroli straży miejskiej lub mieszanych na terenie starówki i 
Bydgoskiego Przedmieścia szczególnie w weekendy ? Czy jest możliwość zwiększenia liczby 
patroli ?  
Księża z kurii apelowali do strażników o interwencję. Osoby bawiące się na starówce 
załatwiają swoje potrzeby nie tylko na mur ogrodzenia katedry, ale też na nią.  
Czy straż może podjąć działania w tym kierunku ?  
 
p. M. Bartulewicz – odpowiedział, że starówka i Bydgoskie Przedmieście jest pod 
szczególnym nadzorem. Tam jest najwięcej patroli. We wakacje jest wprowadzana 
bezpieczna strefa turysty razem z policjantami ze śródmieścia. Wtedy są analizowane są trasy 
i wystawiane patrole piątek/sobota i sobota/niedziela na terenie zespołu staromiejskiego oraz 
kierowane są patrole w tych godzinach na Bydgoskie. Na terenie starówki straż ma do 
czynienia najwięcej z pobiciami. Reakcje muszą być natychmiastowe i do tego obliguje 
działanie monitoringu, aby zwracali uwagę na starówkę i rozpoznawali sytuacje zanim będzie 
niebezpiecznie. Najwięcej zdarzeń po 2-3 godzinie dotyczy możliwości pobić. Strażnicy 
udzielają pomocy i wzywają pogotowie.  
Najwięcej zgłoszeń dotyczących zanieczyszczania jest z rejonu ul. Kopernika i terenu kurii. 
Na terenie zespołu staromiejskiego jest 1 dobrze wyposażona toaleta publiczna. Będą podjęte 
działania dotyczące zmiany położenia kamer monitoringu, żeby objąć lepszą kontrolą 
wspomniany teren. 
 
p. M. Cichowicz – zapytał, czy straż ma jakieś narzędzia, żeby walczyć z osobami łamiącymi 
ciszę nocną po wyjściu z lokali ?  
Czy jest reakcja wobec właścicieli ogródków, którzy powinni w nocy wygaszać głośną 
muzykę ?  
 
p. M. Bartulewicz – odpowiedział, że najwięcej zgłoszeń mieszkańców dotyczy zakłócania 
ciszy i spokoju publicznego. Straż reaguje nawet na okrzyki kibiców Elany, którzy nie 
używają słów wulgarnych, ale dominują i pokazują, że ich klub jest najlepszy. Sąd toruński 
patrzy na sprawców tych wykroczeń łaskawym okiem, ale egzekwuje kary.  
Jest prowadzona walkę z urządzeniami nagłaśniającymi w ogródkach. Przed sezonem na 
spotkaniach z restauratorami straż przypomina, że jest ustawa o ochronie środowiska, która 
wskazuje zakaz używania urządzeń nagłaśniających. 
 
p. J. Scheuring – Wielgus – zapytała, czy interwencje są bardziej w nocy czy za dnia ?  
Co to jest street working po polsku ? 
 
p. M. Bartulewicz – odpowiedział, że trudno powiedzieć, czy jest ich więcej w nocy, czy w 
dzień. To jest specyfika tygodnia. Największa uwaga jest skupiana w weekendy, kiedy 
interwencji jest więcej w nocy, natomiast w pozostałe dni najwięcej jest w dzień. 
 
p. J. Paralusz – odpowiedział, że street working to szkolenie organizowane przez urząd 
marszałkowski. Wysłano 2-3 osoby, żeby przeszły takie szkolenie i zobaczyły, jak się pracuje 
w ramach tego programu.  
W ubr. straż szkoliła street workerów ze stowarzyszenia Powrót z U, którzy będą wchodzili w 
środowisko osób uzależnionych albo eksperymentujących z narkotykami. Były szkolenia z 
samoobrony i psychologicznych aspektów bezpieczeństwa. 
 
p. W. Klabun – zapytał, czy 4 fotopułapki, które mają być kupione w br. wyczerpują 
potrzeby, gdyż śmiecenie jest nadal nagminne ?  
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Czy sprawcy tych wykroczeń są karani mandatami maksymalnymi lub pouczani ? 
 
p. M. Bartulewicz – odpowiedział, że ta działalność rozwija się, a MSW jest zainteresowane 
wprowadzeniem ustawy o monitoringu, który będzie regulował kwestię fotopułapek. Druga 
kwestia to wyszkolenie kadry i posiadanie badań wysokościowych. Fotopułapka jest 
umieszczana wysoko, żeby była skuteczna.  
Na Podgórzu podjęto 80 interwencji, z czego wpłynęło 7 tys. zł. 
 
VII.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania Medalu „Za Zasługi dla Miasta 
Torunia” na wstędze panu Kazimierzowi Bryndalowi – DRUK NR 54. 
 
p. M. Czyżniewski – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 54. Wynik głosowania: 21 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 32/15). 
 
VIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania Medalu „Za Zasługi dla Miasta 
Torunia” na wstędze firmie Cereal Partners Polan Toruń - Pacific – DRUK NR 62. 
 
p. M. Czyżniewski – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 62. Wynik głosowania: 19 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 33/15). 
 
IX. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków dla Toruńskich Wodociągów 
Sp. z o.o. w Toruniu – DRUK NR 46. 
 
p. E. Kossakowska – przedstawiła projekt uchwały.  

Opinia:  

KGKISiG – zał. nr 1. 

Pytania: 

p. M. Cichowicz – zapytał, jak wyglądałaby rentowność spółki, gdyby nie wprowadzono 
podwyżek ?  
Jakie są roczne koszty zarządu i rady nadzorczej ? Czy rada nadzorcza jest niezbędna w 
spółce ?   
 
p. E. Kossakowska – odpowiedziała, że są 4 osoby w tym księgowy i koszty wynoszą 510 
tys. zł. Koszty rady nadzorczej 64 tys. zł. Łączny udział tych 2 wartości w kosztach spółki to 
jest 0.7% 
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p. W. Majewski – odpowiedział, że w br. jest marża na wodzie i ściekach skalkulowana na 
poziomie 400 tys. zł w skali przedsiębiorstwa, które uzyskuje przychody 90 mln zł. 
Przedsiębiorstwo nie może sobie pozwolić na straty, bo realizuje projekty unijne i spłaca 
zobowiązania np. z tytułu kredytu na ISPĘ ok.. 70 mln zł, obecnie jest spłacany kredyt na II 
etap Funduszu Spójności, tam był projekt  na ok. 100 mln zł, a zobowiązanie kredytowe jest 
na ok. 30 mln zł. W ocenie instytucji zarządzającej czy banku mile widziana jest chociaż mała 
rentowność. Przedsiębiorstwo stara się uzyskiwać wynik netto na poziomie 0,8 – 1 mln zł. 
Taki wynik jest za 2014 r.  
Często jest porównywanie cen wody i ścieków w różnych miastach i przedsiębiorstwach. Za 
tym kryje się ekonomia. Przy takim porównaniu trzeba porównywać mnóstwo technicznych 
wskaźników, bo nie można porównywać przedsiębiorstwa, które uzyskuje wodę tylko z ujęć 
głębinowych, a nie jak toruńskie też z rzeki. Uzdatnianie wody rzecznej jest 4x droższe niż ze 
studni. Nie można porównywać miast, które mają inne systemy oczyszczania ścieków np. 
pracują tylko na kanalizacji grawitacyjnej. W Toruniu jest 30 przepompowni, bo nie można 
zastosować systemu grawitacyjnego. To generuje koszty. W skład kosztów wchodzi też 
podatek od nieruchomości, opłaty środowiskowe, amortyzacja. Wiele miast z regionu nie 
realizowało projektów unijnych, a ma ceny podobne lub wyższe niż Toruń. Wodociągom 
udało się zrealizować wielkie projekty przy stosunkowo małych wzrostach cen w sytuacji, 
gdy w ciągu 10 lat spadek wody był o 30%. Tendencja spadku jest w całej Polsce. Zakład 
budżetowy nie ma podatku od nieruchomości i amortyzacji. Na 80 mln zł przychodu koszty 
związane z majątkiem to jest ok. 30 mln zł. Obecnie majątek przedsiębiorstwa to ok. 700 mln 
zł. Bez inwestycji nie ma realizowania postulatów mieszkańców oraz zaopatrzenia w wodę i 
odprowadzania ścieków. Toruń ma 98% skanalizowania. Wskaźnik 1.5% wzrostu jest 
najniższy w ostatnich latach. Dynamika wzrostu co roku spada. 
 
p. I. Michałek – zapytała, czy ze środków pozyskanych w związku z podwyżką będą 
finansowane inwestycje ? Jaki jest stan inwestycji obecnie ?  
 
p. W. Majewski – odpowiedział, że w ostatnich latach były realizowane inwestycje za 70-90 
mln zł. Obecnie skala to jest ok. 20 mln zł, bo skończyła się perspektywa finansowania 2007-
13. Obecnie jeszcze nie ruszyły nowe konkursu. 
Obecnie są realizowane inwestycje z własnych środków. Jest dofinansowanie z urzędu 
marszałkowskiego na dofinansowanie magistrali wodociągowej pod dnem Wisły od stacji 
Mała Nieszawka do zachodniej części Torunia. W połowie marca będzie woda płynęła 2 
rurociągami pod dnem Wisły. To były 2 najdłuższe przewierty w Polsce, czyli 2 rury po 500 
mm na odcinku 700 m. To kosztowało ponad 8 mln zł. W tym czasie zakończono 
skanalizowanie osiedla Stawki Południowe, koszt ok. 10 mln zł. Pozostałe 1.5% obszaru to są 
pojedyncze domy i kanalizowanie takich obszarów jest drogie. Podłączenie budynku 
wielorodzinnego jest tańsze niż odległego domu.  
 
p. J. Scheuring – Wielgus – zapytała, kiedy była ostatnia podwyżka pensji zarządu i rady 
nadzorczej ?  
 
p. W. Majewski – odpowiedział, że 3-4 lata temu zostało podwyższone wynagrodzenie 
prezesa i dokonano regulacji płac. W Wodociągach jest tak, że wiceprezes ds. ekonomicznych 
jest też głównym księgowym. Wiceprezes ds. rozwoju zajmuje się wyłącznie projektami 
unijnymi. Pensja jest stała, a raz w roku prezydent przyznaje premię, która nie może 
przekraczać jednego wynagrodzenia. 
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p. J. Scheuring – Wielgus – ad vocem. Zapytała, kiedy pracownicy mieli ostatni raz 
podwyżkę ? 
 
p. W. Majewski – odpowiedział, że jest założony 1% wskaźnik wzrostu pensji. To jest 
uzgadniane ze związkami zawodowymi. Regulacje są dokonywane raz w roku na początku 
maja i to jest jedna regulacja w roku.  
 
p. J. Scheuring – Wielgus – ad vocem. Wskazała, że mieszkaniec od 35 lat prosi 
prezydentów i poszczególnych radnych o zrobienie kanalizacji na działkach św. Józefa. Czy 
coś w tej sprawie zostanie zrobione ? 

p. W. Majewski – odpowiedział, że temat jest znany. Kanalizacje deszczowa nie jest w gestii 
Wodociągów. Było tak, że w ramach projektu ISPA Wodociągi były odpowiedzialne za 
kanalizację deszczową. Na działkach św. Józefa w drogach jest też kanalizacja. Tam 
prawdopodobnie wchodzi w grę budowa opaski odwadniającej. W mieście jest program 
dotyczący przyłączy kanalizacji deszczowej.  
Przy budowie przyłączy kanalizacji sanitarnej jest dotacja na likwidację szamba. Zgodnie z 
przepisami nie wolno przyłączać kanalizacji deszczowej do sanitarnej ze względu na przekrój 
rur. Była prowadzona akacja edukacyjna z właścicielami domów jednorodzinnych, żeby nie 
przyłączać rynien i dachów do przyłączy kanalizacji sanitarnej. Wodociągi ponoszą z tego 
tytułu ogromne koszty, ponieważ np. w Kaszczorku przepompownie nie są w stanie 
pompować wody podczas opadów. 
 
p. K. Wojtasik  – zapytał, ile w ubr. wykryto nielegalnych przyłączy i z jakimi stratami 
wiązało się to dla przedsiębiorstwa ?  

p. W. Majewski – odpowiedział, że taka informacja może zostać przesłana pisemnie. Może 
to być kilka przypadków. Są nakładane kary za nielegalne korzystanie z instalacji. 
Mieszkańcy tłumaczą, że podłączyli się, ale mieli za mało czasu na zgłoszenie. Wodociągi 
mają możliwości wychwycenia takich przyłączy. Sankcje wynikają z ustaw i z 
obowiązującego regulaminu dotyczącego zaopatrzenia wody.  

p. L. Szuba – zapytał, czy i kiedy zostanie doprowadzona woda z ujęcia Mała Nieszawka na 
Rubinkowo ?  

p. W. Majewski – odpowiedział, że woda będzie zaopatrywała zachodnią część Torunia i 
całe Wrzosy. Miasto jest podzielone na strefy zaopatrzenia. Wrzosy są w II strefie i to jest 
strefa podniesionego ciśnienia. Na stacji stare Bielany trzeba podnosić ciśnienie, żeby 
mieszkańcy budynków wielorodzinnych na ul. Zbożowej mogli z wody korzystać. Nie jest 
przewidziana sytuacja, że zostanie wyłączone ujęcie Drwęca i cały Toruń będzie 
zaopatrywany ze stacji Mała Nieszawka. Wówczas brakowałoby 10 tys. m3. Stacja Drwęca 
jest w okresie trwałości projektu, kiedy to w 2006 r. była modernizacja za 60 mln zł. Większa 
część mieszkańców będzie zaopatrywana ze stacji Mała Nieszawka. Stacja na Drwęcy była 
budowana na 150 - 200 tys. m3 dla miasta. Obecnie ten pobór jest rzędu 15 tys. m3, z tego 8-9 
tys. jest z rzeki a reszta ze studni inflitracyjnych. Pobór z rzeki jest zmniejszany, bo 
uzdatnianie takiej wody jest 3-4x droższe. 

p. J. Beszczyński – zapytał, czy przydomowe oczyszczalnie są dotowane z funduszy 
unijnych?  
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p. W. Majewski – odpowiedział, że te systemy są stosowane w oparciu o przydomowe 
oczyszczalnie ścieków. Taka przepompowania jest lokalizowana na nieruchomości za zgodą 
właściciela. Wtedy jest prowadzony przewód tłoczny, który idzie do studni rozprężnej. W 
gminach takie systemy są stosowane masowo. 

p. J. Beszczyński – ad vocem. Zapytał, jak wygląda partycypacja w kosztach procentowo ?  

p. W. Majewski – odpowiedział, że mieszkaniec nie partycypuje, wszystko jest na koszt 
wodociągów. Nie ma opłaty przyłączeniowej. Mieszkaniec nie partycypuje w budowie sieci, 
wszystkiego w ulicach. Jeśli występuje konieczność zastosowania przydomowej 
przepompowni, to jest ona stawiana na koszt wodociągów wraz z serwisem. 

p. M. Cichowicz – zapytał o wody opadowe. Na terenie obszaru staromiejskiego pojawia się 
problem. Czy na starym mieście jest kanalizacja deszczowa, i czy budynki są do niej 
podpięte? 

p. W. Majewski – odpowiedział, że na starówce są kanały, które mają 100 lat i więcej, 
budowane ręcznie z cegieł. Wszystkie budynki na starówce są włączone do kanalizacji 
sanitarnej w ramach systemu ogólnospławnego. W ramach II etapu Funduszu Spójności 
wszystkie kanały w obrębie starówki zostały zabezpieczone metodą rękawa 
termoutwardzalnego. Zostało założone 12 km takiego rękawa. Obecnie cała starówka jest w 
ten sposób zabezpieczona na kilkadziesiąt lat. Wody opadowe są odprowadzane do normalnej 
kanalizacji sanitarnej, bo nie ma możliwości wybudowania nowych kanałów w terenie 
zabytkowym.  

p. W. Majewski – dodał, że stanowisko w sprawie planu wieloletniego lub cen jest 
akceptacją radnych dla działań Toruńskich Wodociągów.  

Dyskusji nie było. 

GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 46. Wynik głosowania: 18 – 0 – 4. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 34/15). 
 
X. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia okolicznościowego 
uprawnienia do bezpłatnych przejazdów środkami komunikacji miejskiej w Toruniu –  
DRUK NR 45 – I i II CZYTANIE.  
 
p. M. Kowallek – przedstawił projekt uchwały. 
 
Opinia:  
 
KGKISiG – zał. nr 2. 

I i II czytanie 
 
Pytań i dyskusji nie było. 

GŁOSOWANIE:  
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Uchwała według druku nr 45. Wynik głosowania: 17 – 4 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 35/15). 
 
XI. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania 
regulaminu Straży Miejskiej w Toruniu – DRUK NR 51. 
 
p. M. Bartulewicz –  przedstawił projekt uchwały. 
 
Opinie: 
 
KbiOŚ – zał. nr 3. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 51. Wynik głosowania: 22 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 36/15). 
 
XII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w Toruniu na rok 
2015 – DRUK NR 41. 
 
p. Sz. Burak –  przedstawił projekt uchwały. 
 
Opinie: 
 
KBiOŚ – zał. nr 4. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 41. Wynik głosowania: 19 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 37/15). 
 
XIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wskazania radnego do udziału w 
pracach Komisji Stypendialnej rozpatrującej wnioski studentów ubiegających się o 
przyznanie stypendium w ramach Miejskiego Programu Stypendialnego dla studentów 
pierwszego roku toruńskich szkół wyższych – DRUK NR 48. 
 
p. J. Pleskot – przedstawił projekt uchwały. 
 
p. M. Czyżniewski – poinformował, że Konwent Seniorów uzgodnił, iż kandydatem do 
komisji jest radny L. Szuba. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 48. Wynik głosowania: 23 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 38/15). 
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XIV. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wskazania radnego do udziału w 
pracach Komisji Stypendialnej rozpatrującej wnioski studentów ubiegających się o 
przyznanie stypendium w ramach MPS dla studentów kontynuuj ących naukę w 
toruńskich szkołach wyższych – DRUK NR 49. 
 
p. J. Pleskot – przedstawił projekt uchwały. 
 
p. M. Czyżniewski – poinformował, że Konwent Seniorów uzgodnił, iż kandydatem do 
komisji jest radny A. Myrcha. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 49. Wynik głosowania: 23 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 39/15). 
 
XV. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie desygnowania osoby do składu Komisji 
do spraw Realizacji Programu Absolwent na 2015 r. – DRUK NR 57. 
 
p. E. Kowalska – przedstawiła projekt uchwały. 
 
p. M. Czyżniewski – poinformował, że Konwent Seniorów uzgodnił, iż kandydatem do 
komisji jest radny A. Myrcha. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 57. Wynik głosowania: 23 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 40/15). 
 
XVI. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie desygnowania osoby do składu Komisji 
Mieszkaniowej – DRUK NR 58. 
 
p. E. Kowalska – przedstawiła projekt uchwały. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 58. Wynik głosowania: 23 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 41/15). 
 
XVII. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wydzielenia w 
zasobie mieszkaniowym Gminy Miasta Toruń lokali przeznaczonych do wynajmowania 
na czas trwania stosunku pracy – DRUK NR 55. 
 
p. E. Kowalska – przedstawiła projekt uchwały. 
 
Opinie: 
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KGKISiG – zał. nr 5. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 55. Wynik głosowania: 23 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 42/15). 
 
XVIII. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniaj ącej uchwałę w sprawie sprzedaży 
nieruchomości wykorzystywanych na cele oświatowe na rzecz niepublicznych 
podmiotów prowadzących działalność oświatową – DRUK NR 59. 
 
p. A. Rynkowski – przedstawił projekt uchwały. 
 
Opinie: 
 
KGKISiG – zał. nr 6. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 59. Wynik głosowania: 23 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 43/15). 
 
XIX. Rozpatrzenie projektu uchwały Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 3 położonego przy ul. Wybickiego 9 w Toruniu – 
DRUK NR 44. 
 
p. A. Rynkowski – przedstawił projekt uchwały. 
 
Opinie: 
 
KGKISiG – zał. nr 7. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 44. Wynik głosowania: 22 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 44/15). 
 
XX. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej na 2015 rok – DRUK NR 39. 
 
p. M. Frąckiewicz – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  
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Uchwała według druku nr 39. Wynik głosowania: 23 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 45/15). 
 
XXI. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 8 grudnia 
2014 r. na Dyrektora Szkoły podstawowej nr 3 w Toruniu – DRUK NR 40. 
 
XXII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 7 stycznia 
2015 r. na Dyrektora Szkoły podstawowej nr 3 w Toruniu – DRUK NR 74. 
 
p. M. Frąckiewicz – przedstawił projekty uchwał. 
 
Pytania: 
 
p. B. Jóźwiak – wskazał, że nie można przyjąć, że wszystkie kolejne skargi będą bezzasadne, 
bo któraś w przyszłości może być zasadna.  
 
p. M. Frąckiewicz – wyjaśnił, że jeśli będą nowe elementy przedstawione, to będzie to 
traktowane jako normalna skarga. Jeśli będzie ten sam przedmiot sprawy bez podawania  
nowych argumentów, to nie ma podstaw do rozpatrywania ciągle tych samych skarg. 
 
Dyskusja: 
 
p. I. Michałek – zaznaczyła, że na pewno będą nowe skargi. Już wpłynęły nowe pisma, 
również w kuratorium oświaty jest ta sprawa.  
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 39. Wynik głosowania: 19 – 0 – 4. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 46/15). 
 
Uchwała według druku nr 74. Wynik głosowania: 19 – 0 – 4. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 47/15). 
 
XXIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 23 stycznia 
2015 r. na Prezydenta Miasta Torunia – DRUK NR 73. 
 
p. M. Frąckiewicz – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 73. Wynik głosowania: 23 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 48/15). 
 
XXIV. Rozpatrzenie projektu obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 
uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu przyznawania i pozbawiania, 
oraz rodzajów i wysokości stypendiów sportowych, na gród i wyróżnień za osiągnięte 
wyniki sportowe – DRUK NR 63. 
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XXV. Rozpatrzenie projektu obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 
uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, opłat za parkowanie pojazdów 
samochodowych oraz opłat dodatkowych za nieuiszczenie opłat za parkowanie 
pojazdów samochodowych na drogach publicznych w strefie płatnego parkowania w 
mieście Toruniu – DRUK NR 64. 
 
XXVI. Rozpatrzenie projektu obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 
uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Miasta Toruń – DRUK NR 65. 
 
XXVII. Rozpatrzenie projektu obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 
uchwały w sprawie zmiany nazwy części ulicy Aleja 700-lecia, na Aleja Jana Pawła II – 
DRUK NR 66. 
 
XXVIII. Rozpatrzenie projektu obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 
uchwały w sprawie określenia zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności 
pieniężnych mających charakter cywilnoprawny – DRUK NR 67. 
 
XXIX. Rozpatrzenie projektu obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 
uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi na terenie Gminy Miasta Toruń – DRUK NR 68. 
 
XXX. Rozpatrzenie projektu obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 
uchwały w sprawie nadania statutu Miejskiej Przychodni Specjalistycznej w Toruniu – 
DRUK NR 69. 
 
XXXI. Rozpatrzenie projektu obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 
uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 
zarządzającym jest Gmina Miasta Toruń oraz warunków i zasad korzystania z tych 
obiektów – DRUK NR 70. 
 
XXXII. Rozpatrzenie projektu obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 
uchwały w sprawie przepisów porządkowych obowiązujących przy przewozie osób i 
bagażu gminnym transportem zbiorowym na terenie Gminy Miasta Toruń – DRUK NR 
71. 
 
XXXIII. Rozpatrzenie projektu obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 
uchwały w sprawie utworzenia Rady Seniorów Miasta Torunia oraz nadania jej statutu 
– DRUK NR 72. 
 
p. M. Czyżniewski – przedstawił projekty obwieszczeń. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Obwieszczenie według druku nr 63. Wynik głosowania: 23 – 0 – 0. Obwieszczenie 
zostało przyjęte (obwieszczenie nr 1/15). 
 
Obwieszczenie według druku nr 64. Wynik głosowania: 23 – 0 – 0. Obwieszczenie 
zostało przyjęte (obwieszczenie nr 2/15). 
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Obwieszczenie według druku nr 65. Wynik głosowania: 23 – 0 – 0. Obwieszczenie 
zostało przyjęte (obwieszczenie nr 3/15). 
 
Obwieszczenie według druku nr 66. Wynik głosowania: 23 – 0 – 0. Obwieszczenie 
zostało przyjęte (obwieszczenie nr 4/15). 
 
Obwieszczenie według druku nr 67. Wynik głosowania: 23 – 0 – 0. Obwieszczenie 
zostało przyjęte (obwieszczenie nr 5/15). 
 
Obwieszczenie według druku nr 68. Wynik głosowania: 23 – 0 – 0. Obwieszczenie 
zostało przyjęte (obwieszczenie nr 6/15). 
 
Obwieszczenie według druku nr 69. Wynik głosowania: 23 – 0 – 0. Obwieszczenie 
zostało przyjęte (obwieszczenie nr 7/15). 
 
Obwieszczenie według druku nr 70. Wynik głosowania: 23 – 0 – 0. Obwieszczenie 
zostało przyjęte (obwieszczenie nr 8/15). 
 
Obwieszczenie według druku nr 71. Wynik głosowania: 23 – 0 – 0. Obwieszczenie 
zostało przyjęte (obwieszczenie nr 9/15). 
 
Obwieszczenie według druku nr 72. Wynik głosowania: 23 – 0 – 0. Obwieszczenie 
zostało przyjęte (obwieszczenie nr 10/15). 
 
XXXV.  Interpelacje, zapytania i wnioski (zgodnie z § 36 Regulaminu Rady Miasta 
Torunia. 

1. Interpelacje:  

p. M. Czyżniewski – poinformował, że nie wpłynęły żadne interpelacje. 

2. Zapytania:   

radna S. Kowalska –  

1. Jakie narzędzia prawne posiada Urząd Miasta w celu usunięcia reklam, które nie 
posiadają zezwolenia Miejskiego Konserwatora Zabytków. Chodzi o przestrzeń  Starego 
Miasta i Bydgoskiego Przedmieścia? 

2. Kto i na jakich warunkach udziela pozwolenia na umieszczanie reklam na budynkach 
Urzędu Miasta, Ratusza, Dworu Artusa i Urzędu Marszałkowskiego ? 

3. Kto i na jakich warunkach udziela pozwolenia na umieszczanie reklam w/na jednostkach 
oświatowych zarządzanych przez gminę miasto Toruń? 

4. Dlaczego na trasie średnicowej pomiędzy ulicami Chrobrego a Świętopełka (inwestycja 
nie zakończona) codziennie palą się wszystkie lampy? 

5. Czy wiadomo już, gdzie będą stały stacje naprawcze dla rowerów i kto o tym decyduje? 

6. Kto jest uprawniony do zwalniania z opłat za parkowanie w strefie płatnego parkowania? 
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7. Jakie firmy/osoby/instytucje i na jakiej podstawie są zwolnione z opłat za parkowanie w 
strefie płatnego parkowania? 

8. Jak powinien zachować się kontroler parkingowy w sytuacji gdy: 

1. Osoby bez uprawnień zajmują miejsca przeznaczone dla osób niepełnosprawnych 
(koperta) i wykupują bilet parkingowy? 

2. Osoby bez uprawnień zajmują miejsca przeznaczone dla osób niepełnosprawnych 
(koperta) i nie wykupują biletu parkingowego?  

9. Prosimy o informację, kiedy gmina Toruń dostała propozycję dzierżawy terenu pod tzw. 
„Sukiennice Toruńskie”. Prosimy jednocześnie o przesłanie całej korespondencji 
(wszystkie maile i pisma), jaką prowadzili urzędnicy w sprawie dzierżawy ww. terenu z 
zainteresowanymi podmiotami lub ich reprezentantami.  

10. Czy "Standardy techniczne i wykonawcze dla infrastruktury rowerowej miasta Torunia" 
obowiązują dla wszystkich inwestycji, remontów i modernizacji, dotyczących elementów 
infrastruktury rowerowej Torunia? Czy Stanowią one załącznik do specyfikacji istotnych 
warunków zamówień na opracowanie koncepcji i projektów technicznych dróg i ulic oraz 
wykonawstwa inwestycji i remontów w zakresie infrastruktury drogowej? Czy 
wykonawca musi się obowiązkowo zapoznać i zastosować do zaleceń w nich zawartych? 

11. Czy w roku 2015 powstanie nowa wersja "Programu rozwoju komunikacji rowerowej“? 
Jak będzie powstawał ten dokument, czy zaplanowane są konsultacje społeczne tego 
strategicznego dokumentu? 

Odpowiedź nie została udzielona przez prezydenta miasta. 

radny M. Cichowicz –  

1. Jakie osoby lub podmioty nabyły nieruchomości dzierżawione od GMT na podstawie 
Uchwały RMT  nr 790/2001 z dnia 21.06.2001 roku. 

2. Na jakim etapie są prace związane z planowanym remontem mostu Piłsudskiego i placu 
Rapackiego? Jaka koncepcja tego remontu będzie realizowana?  

3. Jakie narzędzia posiada UMT w celu kształtowania pożądanego wyglądu ogródków 
gastronomicznych, kawiarnianych na terenie Starego Miasta? Czy istnieją sposoby 
egzekwowania uzgodnień związanych z tymi okresowymi zajęciami placów i ulic 
Starego Miasta? W związku z tym pytaniem proszę o informację jaki jest status 
zabudowy gastronomicznej  zlokalizowanej na ulicy Most Pauliński? 

4. Ile drzew wycięto w ciągu ostatnich 10 lat w Toruniu. Proszę o informację, ile w wyniku 
decyzji WOŚiZ, a ile na podstawie ZRIDów? Jednocześnie proszę o informację ile drzew 
zostało w tym czasie posadzonych? 

5. Na jakiem etapie są przygotowania do konkursów urbanistycznych wpisanych do 
Budżetu GMT na 2015 rok? 

6. Na jakim etapie jest praca zespołu, który miał być powołany w celu zweryfikowania 
problemu zastępstw  w szkołach i sposobów rozwiązania tego problemu? 

7. W związku z rozmowami na temat możliwości sadzenia  zieleni wysokiej, drzew, w 
ramach realizacji inwestycji drogowych składam zapytanie czy Pan Prezydent zamierza 



 21

przygotować dokument, który obligowałby projektantów do uwzględnienia nasadzeń 
drzew wzdłuż projektowanych ulic?  

8. W związku z funkcjonowaniem PATu na ulicy aleja Solidarności proszę o informację ile 
trwa przejazd przykładowej linii autobusowej i tramwajowej przejeżdżającej przez ten 
przystanek od placu Rapackiego do kolejnego przystanku. Czy stworzenie PATu ma 
wpływ na długość przejazdu przez ten przystanek czy też nie ma wpływu na czas 
przejazdu? Ile trwał przejazd linii tramwajowej przed utworzeniem PATu i po jego 
oddaniu pomiędzy końcowymi przystankami? 

9. Czy czas oczekiwania na przejście przez światła przy Urzędzie Miasta jest rozwiązaniem 
docelowym, czy też przejściowym? Czas oczekiwania powyżej 60 sekund na głównym 
ciągu komunikacyjnym przy węźle komunikacyjnym jest moim zdaniem zdecydowanie 
zbyt długi. 

Odpowiedź nie została udzielona przez prezydenta miasta. 

 

radny M. Olszta - Bloch –  zapytała, ile obecnie jest czynnych na terenie zespołu 
staromiejskiego toalet ? Czy planowana jest budowa kolejnych ? Jeśli tak, to w jakiej 
lokalizacji i w jakim terminie ? 
Tereny zielone w Toruniu zajmują blisko 30% powierzchni. Czyni to Toruń jednym z 
bardziej zielonych miast w Polsce. Jednak struktura toruńskiej zieleni ma specyficzny 
charakter. Lasy otaczają miasto praktycznie ze wszystkich stron, a ich łączna powierzchnia 
mocno zawyża procent terenów zielonych w Toruniu. Również nasycenie nimi 
poszczególnych dzielnic nie jest równomierne. Największe występuje na Bielanach, 
Bydgoskim Przedmieściu, w Kaszczorku, na Rudaku, na osiedlach Na Skarpie i na Winnicy. 
W ich ramach charakter obecnej tam zieleni jest bardzo zróżnicowany. Nie wszędzie 
występują parki, zdecydowanie więcej jest małych obszarów, jak zieleńce, skwery, 
cmentarze, czy zieleń osiedlowa i przydomowa, niekiedy także ogródki działkowe. Niemniej, 
bardzo pod tym względem upośledzoną dzielnicą jest Chełmińskie Przedmieście i Mokre. 
Jeszcze niedawno były to bogato zielone tereny głównie dzięki obecności przydomowych 
ogrodów i ogródków działkowych. Obecnie, dzięki gęstej nowej zabudowie mieszkalnej i 
usługowo-handlowej, która nie uwzględnia ochrony środowiska w formie zachowania 
minimalnej przestrzeni zielonej dla poszczególnych działek inwestycyjnych, oraz dzięki 
rozbudowanej infrastrukturze drogowej (trasa Średnicowa), niszczone są zielone płuca, a obie 
dzielnice stają się betonowymi pustyniami. 
W ramach gęstej zabudowy obu dzielnic trudno obecnie na ich terenie wyznaczyć dogodny 
obszar o charakterze parkowym. Natomiast w niedalekim sąsiedztwie istnieje taka możliwość 
dla terenów znajdujących się między ulicami Bema, Grunwaldzką, Szosą Chełmińską oraz 
tzw. Rudelką, które obecnie są jedynie częściowo zagospodarowane i stanowią dla miasta 
duży potencjał. Zrealizowano tu halę widowiskowo-sportową, funkcjonuje tu Tor-Tor oraz 
stadion, dzięki czemu obszar ten identyfikowany jest głównie z funkcją sportową. 
W związku z powyższym Klub Czas Mieszkańców zwraca się do Pana Prezydenta z 
pytaniem, czy istnieje spójna i jednolita koncepcja zagospodarowania tego obszaru w 
granicach ww. ulic i Rudelki z przeznaczeniem sportowo-rekreacyjnym. Jeśli tak, to jak ona 
przedstawia się w szczegółach oraz, kiedy miasto zamierza ją zrealizować? 

Odpowiedź nie została udzielona przez prezydenta miasta. 

3. Wnioski:  
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a) radny M. Jakubaszek – 1 wniosek (zał. nr 8), 

b) radny M. Cichowicz – 3 wnioski (zał. nr 9), 

c) radna J. Scheuring – Wielgus – 2 wnioski (zał. nr 10, 11), 

d) radna M. Olszta - Bloch – 1 wniosek (zał. nr 12),  

e) radna S. Kowalska – 3 wnioski (zał. nr 13), 

f) radna D. Zając – 1 wniosek (zał. nr 14), 

g) radny B. Jóźwiak – 2 wnioski (zał. nr 15, 16), 

h) radny M. Rzymyszkiewicz – 7 wniosków (zał. nr 17). 

 
XXXVI. Informacje:  

Przewodniczącego, Prezydenta, inne: nie było. 

XXXVII. Zako ńczenie sesji. 

p. M. Czyżniewski – zakończył VII sesję Rady Miasta Torunia. 
 
Protokół sporządził            Przewodniczący 
/-/  Piotr Pyrek                   Rady Miasta Torunia 

/-/ Marcin Czyżniewski 
         

 


